
Algemene beschouwingen Gewoon Uden.  Begroting 2020-2024

Gewoon Uden is niet geheel gelukkig met de voorliggende begroting. Voor het eerst sinds 
vele jaren zal de burger geconfronteerd worden met lastenverhoging. Onontkoombaar door 
kortingen op de algemene uitkering van het rijk en absoluut noodzakelijk om het sociale 
domein uitvoerbaar te houden. Eenmalig naar wij hopen. Gewoon Uden streeft er naar om 
deze verhoging nog binnen deze coalitieperiode terug te draaien. Hierin past ook het behoud 
van de naam Gemeente Uden en het voorkomen van kapitaalvernietiging.

Beleidsmatig zijn wij tevreden over de voortgang van de afspraken en doelstellingen uit het 
coalitieakkoord. 

Grote zorgen maken wij ons over de voortgang van grote projecten, zowel in de aansturing 
als in de financiering. Keer op keer blijkt de capaciteit op de afdeling ruimte, tekort te 
schieten. Noodzakelijke projecten en gebiedsinvulling blijven hierdoor liggen of lopen 
vertraging op. Ook de inschakeling van externe krachten lost dit probleem niet op. Bij ons 
bestaat de indruk dat zaken hierdoor alleen maar erger worden. Bovendien kunnen deze 
inhuurbureaus nooit ergens aansprakelijk voor worden gesteld. Komende periode streven 
wij ernaar om deze afdeling weer op sterkte te brengen met voldoende gekwalificeerd 
personeel. College en raad moeten er op kunnen vertrouwen dat zij door het ambtelijk 
apparaat vakkundig worden ondersteund door aanlevering van de juiste cijfers.  Hierdoor 
ontstaan geen gaten in de begroting, worden projecten niet vertraagt en worden 
participanten niet gefrustreerd. 

Gewoon Uden blijft streven naar een totale verglazing van het buitengebied.  Fouten uit het 
verleden moeten zo snel mogelijk worden hersteld. Alle Udenaren moeten over dezelfde 
essentiële nutsvoorzieningen kunnen beschikken. (Snel)Internet hoort daar volgens ons 
gewoon bij.

Burgerparticipatie is de laatste jaren welhaast een toverwoord geworden. Gewoon Uden is 
van mening dat in enkele gevallen deze “burgerparticipatie” te ver is doorgevoerd. In 
sommige gevallen leidt dit zelfs tot ongewenste polarisatie tussen belanghebbenden .Bij het 
begin van een project is het goed dat alle partijen meepraten en dat er goed naar hen wordt 
geluisterd. Het is vrijwel onmogelijk om aan alle individuele wensen van belanghebbende te 
voldoen. Eindeloos doorparticiperen heeft naar onze mening geen zin. De raad moet hierin 
eerder zijn verantwoording nemen en knopen doorhakken.

Het verheugt ons dat op enkele “rotte” plekken op dit moment burgerinitiatief wordt 
getoond, zoals hoek Brigittenessenstraat/ St. Janstraat en aan de Prior van Milstraat. Ook 
zijn wij blij dat enkele grote projecten op het punt staan te worden uitgevoerd, herinrichting 
Marktstraat, IKC-Oost en MFA Germenzeel(Palster en Camelot).  Daar tegenover staat dat de 
start van het Foodexperience Centre en de verplaatsing van de brandweerkazerne veel te 
lang duurt. Met name het vrijkomen van de grond onder en rond de brandweerkazerne is 
van groot belang voor de zo nodige ruimte voor woningbouw aan de rand van het centrum. 
In tegenstelling tot andere partijen zijn wij van mening dat er niet uitsluitend voor senioren 
gebouwd moet worden maar gevarieerd voor alle doelgroepen.  Overigens is Gewoon Uden 



van mening dat bij de herinrichting van de Marktstraat het gehele zogenaamde achtje 
inclusief het Brabantpein en het Mondriaan moet worden betrokken alsmede de Passages. 
Hier ligt ook een mooie taak voor de nieuw gevormde club van Udense Centrum 
Ondernemers.

Ondernemen krijgt ook de komende jaren extra aandacht van Gewoon Uden. In dit kader 
hechten wij er aan onze morele steun uit te spreken naar onze boeren. Zij zorgen in onze 
gemeente voor veel werkgelegenheid en vervullen een onmisbare taak in de voedingsketen.

Gewoon Uden is erg blij dat er invulling is gegeven aan de in het coalitie akkoord uitgesproken 
ambitie om te komen tot een nieuw sport- en beweegbeleid. “Winnen doe je met zijn allen” is door 
de hele raad enthousiast ontvangen en we hopen dat we snel de resultaten zullen zien. De route 
naar de totstandkoming is een voorbeeld van hoe participatie van diverse belanghebbenden moet 
plaatsvinden. Door middel van het doen van incidentele investeringen komt er nieuwe toegang Jeugd 
(één loket voor alle hulpvragen), is er een nieuw inkoopbeleid Jeugd en komt er meer aandacht voor 
preventieve jeugdhulp. Het onderwijsachterstandsbeleid (OAB) gaan we beter invullen en we zijn het 
eens over het afschaffen van kosten (abonnementstarief)  voor het gebruik van voorliggende 
voorzieningen bijv. in de MFA’s (multi functionele accomodaties). Mooi dat we hierin initiatieven van 
oppositiepartijen konden steunen.                                                                                                                                                         

Gewoon Uden ziet de bouw van de integrale kindcentra IKC-Oost (Germenzeel), waarmee al een start 
is gemaakt, en IKC-West ( St. Annastraat) met vertrouwen tegenmoet. Zowel in de VVE ( voor- en 
vroegschoolse educatie) als in het OAB (onderwijs achterstanden beleid) gaan deze een centrale plek 
innemen. Hiervoor is een moderne en adequate huisvesting noodzaak. In het coalitieakkoord 
“Bruisend Uden: daar wil je zijn, daar wil je blijven” hebben we uitgesproken dat iedere inwoner van 
Uden, Volkel en Odiliapeel mee doet en mee telt en dat preventie de basis is van ons sociaal beleid.                                                                                                                                                             
Gewoon Uden heeft vertrouwen in het beleid binnen het sociale domein, ondanks de enorme 
financiële druk die het rijk op de gemeentes legt. Het netwerk van voorzieningen vinden wij als 
Gewoon Uden een zeer goede en nieuwe manier van dienstverlening. Die visie “Netwerk 
voorzieningen en het sociaal domein” leidt tot meer aandacht voor de individuele bewoner in de 
eigen vertrouwde woonomgeving. Problemen komen sneller aan de oppervlakte en kunnen sneller 
worden opgepakt. Oplossingen van die problemen worden in eerste instantie ook gezocht in 
datzelfde vertrouwde netwerk. Op den duur zou dit kunnen leiden tot financieel voordeel. Inzetten 
op preventie kan immers aan het einde van de streep leiden tot een vermindering van uitgaven. 
Vitale gemeenschappen in onze wijken en dorpen, naast de individuele zorg die we vanzelfsprekend 
overeind willen houden, leiden uiteindelijk niet alleen tot minder kosten maar creëren vooral het 
gevoel, zeker bij de kwetsbare Udenaren, dat ze er bij horen en er Gewoon toe doen.                      

 Een goed leefklimaat blijft voor alle Udenaren, ook de toekomstige, het doel van Gewoon Uden.


